



TÜRKİYE ESNAF VE SANATKÂRLARI KONFEDERASYONU

GENEL SEKRETERLİK

FEDERASYONLAR

Türkiye Şöförler ve
Otomobilciler Federasyonu
Türkiye Bakkallar ve Bayiler
Federasyonu
Türkiye Madeni Eşya
Sanatkarları Federasyonu
Türkiye Ağaç İşleri Esnaf ve
Sanatkarları Federasyonu
Türkiye Kahveciler,
Kıraathaneciler, Büfeciler
Federasyonu
Türkiye Elektrik, Elektronik ve
Benzerleri Teknisyenleri Esnaf
ve Sanatkarları Federasyonu
Türkiye Terziler,
Konfeksiyoncular ve Giyim
Sanatkarları Federasyonu
Türkiye Berberler ve Kuaförler
Federasyonu
Türkiye Lokantacılar,
Kebapçılar, Pastacılar ve
Tatlıcılar Federasyonu
Türkiye Umum Ayakkabıcılar
Federasyonu
Türkiye Fırıncılar Federasyonu
Türkiye Kasaplar, Besiciler,
Et ve Et Ürünleri Esnaf ve
Sanatkarları Federasyonu
Türkiye Sebzeciler, Meyveciler
ve Seyyar Pazarcılar Esnaf ve
Sanatkarları Federasyonu

ESNAF VE SANATKÂRLAR ODALARI BİRLİKLERİ

• Adana • Adıyaman • Afyon
• Ağrı • Amasya • Ankara
• Antalya • Artvin • Aydın
• Balıkesir • Bilecik • Bingöl
• Bitlis • Bolu • Burdur • Bursa
• Çanakkale • Çankırı • Çorum
• Denizli • Diyarbakır • Edirne
• Elazığ • Erzincan • Erzurum
• Eskişehir • Gaziantep
• Giresun • Gümüşhane
• Hakkari • Hatay • Isparta
• İçel • İstanbul • İstanbul
(Bil. Mad. Eşya) • İzmir
• Kars • Kastamonu • Kayseri
• Kırklareli • Kırşehir • Kocaeli
• Konya • Kütahya • Malatya
• Manisa • K. Maraş • Mardin
• Muğla • Muş • Nevşehir
• Niğde • Ordu • Rize • Sakarya
• Samsun • Siirt • Sinop • Sivas
• Tekirdağ • Tokat • Trabzon
• Tunceli • Şanlıurfa • Uşak
• Van • Yozgat • Zonguldak
• Aksaray • Bayburt • Karaman
• Kırıkkale • Batman • Sırnak
• Bartın • Ardahan • Iğdır
• Yalova • Karabük • Kilis
• Osmaniye • Düzce

TESK, yöneticileri en alt
birimden itibaren yargı
gözetiminde yapılan
demokratik seçimlerle
işbaşına gelen bağımsız 13
mesleki Federasyon, 82 Birlik,
3142 Oda, 491 meslek dalıyla
ülke düzeyinde ve yaklaşık iki
milyon üyeye sahip en büyük
sivil toplum kuruluşudur.

SAYI : 57849259 - 846.01 – 1 / 2
KONU : Vergi düzenlemeleri hk.

07.01.2020

BİRLİK VE FEDERASYONLARA 2020 / 2 SAYILI GENELGE

Bilindiği üzere, Vergi Usul Kanunu ile diğer vergi kanunlarında yer alan maktu tutarlardaki vergi, resim ve harçlar ile vergi cezaları, her yıl, bir önceki yıla ait yeniden değerlendirme oranında artırılmak suretiyle yeniden belirlenmektedir. Maliye Bakanlığı, 2019 yılına ait yeniden değerlendirme oranını %22,58 olarak açıklamıştır. Yeniden değerlendirme oranına göre belirlenen ve 1 Ocak 2020 tarihinden itibaren geçerli olan bazı vergi ve harç tutarları aşağıda belirtilmiştir.

Fatura Kesme ve Amortisman Sınırı Yükseldi

2019 yılında 1.200 TL olarak uygulanan fatura kesme zorunluluğuna ilişkin tutar 2020 yılı için 1.400 TL'ye yükselmiştir. 2020 yılında da mal ve hizmet satışları tutarının 1.400 TL'yi geçmesi halinde perakende satış fişi veya yazarkasa fişi yerine fatura kesilmesi zorunludur. Ayrıca, tutarı ne olursa olsun, müşterinin talep etmesi halinde her türlü mal ve hizmet satışlarında fatura düzenlenmesi gerekmektedir.

Amortisman sınırı da 2020 yılında 1.400 TL olarak belirlenmiştir. Gerçek usulde vergiye tabi esnaf ve sanatkarlarımız, 2020 yılında 1.400 TL'nin (KDV hariç) altındaki demirbaş, makine ve amortismanına tabi diğer iktisadi kıymetleri doğrudan gider yazabileceklerdir.

Bilanço Usulüne Göre Defter Tutma Hadleri Artırıldı

Esnaf ve sanatkarlardan, alım-satım işi ile uğraşanların 1 Ocak 2020 tarihinden itibaren, yıllık alış tutarları 280.000 TL'yi, yıllık satış tutarları 390.000 TL'yi; alım-satım işinin dışındaki işlerle uğraşanların 1 Ocak 2020 tarihinden itibaren yıllık gayrisafi iş hasılatı 140.000 TL'yi; hem alım-satım hem de hizmet işlerini birlikte yapanların, iş hasılatının 5 katı ile yıllık satış tutarlarının toplamı 280.000 TL'yi aşanlar, 2021 yılında birinci sınıf tüccar sayılacak ve bilanço esasına göre defter tutacaklardır.

TESK; Avrupa Küçük ve Orta Ölçekli İşletmeler ve Sanatkarlar Birliği (UEAPME-Brüksel - Belçika) Uluslararası Küçük ve Orta Ölçekli İşletmeler ve Sanatkarlar Birliği (IACME-Cenevre-İsviçre), üyesidir. Türkiye Araştırma ve İş Dünyası Kuruluşları Kamu - Özel Kesim Ortaklığı Brüksel Ofisi (TURBO-ppp) kurucularındandır.

CONFEDERATION OF TURKISH CRAFTSMEN AND TRADESMEN • KONFÖDERATION DES TÜRKISCHEN HANDWERKS UND KLEINGEWERBES • CONFÉDÉRATION DES ARTISANS ET DES COMMERÇANTS DE TURQUIE

TUNUS CADDESİ NO: 4 • 06680 BAKANLIKLAR / ANKARA
TEL: 0312 418 32 69 - 70 - 71 - 72 • FAKS: 0312 425 75 26
e-posta: info@tesk.org.tr • Elektronik ağ: www.tesk.org.tr

Ayrıntılı bilgi için irtibat:

BASİT USULE TABİ OLMANIN PARASAL ŞARTLARI YENİDEN BELİRLENDİ.

2020 Yılında Kira Sınırı Büyükşehirlerde Yıllık 11.000 TL Olarak Uygulanacak

Basit usulde vergiye tabi esnaf ve sanatkârların, kiralamış oldukları işyerlerinin yıllık kira bedeli toplamı 2020 yılında büyükşehir belediye sınırları içinde 11.000 TL'yi, diğer yerlerde 7.000 TL'yi geçmemesi gerekmektedir. Kira tutarları bu hadleri aşan esnaf ve sanatkârlar, (diğer şartları sağlasalar bile) 2021 yılının başından itibaren gerçek usulde vergiye tabi olacaklardır.

İşyeri mülkiyetinin esnaf ve sanatkârların kendilerine ait olması, kira bedeli ile ilgili sınırlamanın geçersiz olmasını sağlamamaktadır. Böyle durumlarda işyerinin emsal kira bedeline bakılmakta olup emsal kira bedeli (işyerinin belediyede kayıtlı vergi değerinin yüzde 5'i) yukarıdaki sınırların üzerinde olan esnaf ve sanatkârların da gerçek usulde vergiye tabi olmaları gerekmektedir.

Yıllık Alış ve Satış ile Hasılat Tutarları da Yeniden Belirlendi

2020 Yılında			2021'de Basit Usule Tabi Olacaklar
1	Satın aldıkları malları olduğu gibi veya işledikten sonra satanların	Yıllık alımları tutarı	140.000 TL'yi aşmayanlar
		Yıllık satışları tutarı	220.000 TL'yi aşmayanlar
2	Yukarıda yazılı olanların dışındaki işlerle uğraşanların bir yıl içinde elde ettikleri gayrisafi iş hasılatı		70.000 TL'yi aşmayanlar
3	1 ve 2 numaralı satırlardaki işlerin birlikte yapılması halinde yıllık satışlarının tutarı ile iş hasılatı toplamı		140.000 TL'yi aşmayanlar

Yukarıdaki tabloya göre 2019 yılında yıllık alış ve satışlarının toplamı ile hasılatlarının toplamı tabloda yazılı olan tutarları aşan esnaf ve sanatkarlar, 2020 yılının başından itibaren gerçek usule tabi olacak ve işletme defteri tutacaklar.

Çay, Şeker, İçki, Sigara ve Akaryakıt Satanların Alış ve Satış Tutarları da Arttırıldı

Milli Piyango, akaryakıt, çay, şeker, içki, sigara ve bunlar gibi kar oranları emsallerine göre düşük olarak tespit edilen ürünlerin ticaretini yapan esnaf ve sanatkârların basit usule tabi olma şartlarını Maliye Bakanlığı ayrıca belirliyor. Münhasıran yalnızca bu ürünlerin ticaretini yapan esnaf ve sanatkârların 2020 takvim yılında da basit usulden yararlanabilmeleri için; alış, satış veya hasılatlarının 31/12/2019 tarihi itibarıyla aşağıda belirtilen hadlere göre hesaplanan tutarları aşmaması gerekmektedir. Aşağıdaki tabloda yer alan tutarlar üzerinden belirlenecek olan hadler, 136 Seri No.lu Gelir Vergisi Genel Tebliğinde yer alan hesaplamalar doğrultusunda tespit edilecektir.

Ürünün Cinsi	Büyükşehir Belediye Sınırları Dışında Kalan Yerlerde		Büyükşehir Belediye Sınırları İçinde Kalan Yerlerde	
	Yıllık Alış	Yıllık Satış	Yıllık Alış	Yıllık Satış
Değerli Kağıt	230.000	260.000	290.000	330.000
Şeker – Çay	180.000	230.000	220.000	280.000
Milli Piyango Bileti, Hemen Kazan, Süper Toto vb.	180.000	230.000	220.000	280.000
İçki (Bira ve Şarap Hariç) - İspirto - Sigara - Tütün	180.000	230.000	220.000	280.000
Akaryakıt (LPG hariç)	260.000	280.000	330.000	390.000

Gün Sonunda Toplu Belge Düzenleme Uygulaması Devam Ediyor

Basit usule tabi esnaf ve sanatkârların, belge vermedikleri günlük hasılatları için gün sonunda tek bir fatura düzenlemelerine ilişkin uygulama 31 Aralık 2020 tarihine kadar uzatıldı. Buna göre basit usule tabi esnaf ve sanatkârlar, 2019 yılında olduğu gibi 2020 yılında da toplu belge düzenleyebilecekler.

Ücret Gelirlerinin 2020 Yılı Gelir Vergisi Tarifesi

22.000 TL'ye kadar yüzde 15
49.000 TL'nin 22.000 TL'si için 3.300 TL, fazlası yüzde 20
180.000 TL'nin 49.000 TL'si için 8.700 TL, fazlası yüzde 27
600.000 TL'den fazlasının 180.000 TL'si için 44.070 TL, fazlası yüzde 35
600.000 TL'den fazlasının 600.000 TL'si için 191.070 TL, fazlası yüzde 40
oranında vergilendirilecektir.

Ücret Dışındaki Gelirlerin 2020 Yılı Gelir Vergisi Tarifesi

22.000 TL'ye kadar yüzde 15
49.000 TL'nin 22.000 TL'si için 3.300 TL, fazlası yüzde 20
120.000 TL'nin 49.000 TL'si için 8.700 TL, fazlası yüzde 27
600.000 TL'den fazlasının 120.000 TL'si için 27.870 TL, fazlası yüzde 35
600.000 TL'den fazlasının 600.000 TL'si için 195.870 TL, fazlası yüzde 40
oranında vergilendirilecektir.

Kira Gelirinde İstisna Sınırı 6.600 TL Oldu

Konut kira geliri elde edenler için getirilmiş bulunan ve 2019 yılında 5.400 TL olarak uygulanan istisna tutarı 2020 yılında 1.200 TL artırılarak 6.600 TL'ye çıkarılmıştır. **Bu istisnadan ticari, zirai ve mesleki kazançlarından dolayı yıllık beyanname verenler (basit usule tabi gelir vergisi mükellefleri dahil) yararlanamamaktadırlar.** Ayrıca 6.600 TL'nin üzerinde konut kira geliri elde edenlerden, ücret gelirleri, faiz, repo ve kar payı gibi menkul sermaye gelirleri, kira gelirleri ve diğer kazanç ve iratlarının toplamı ayrı ayrı veya birlikte (2020 yılında) 180.000 TL'yi aşanlar da 6.600 TL tutarındaki istisnadan yararlanamazlar.

Çalışanlara İşyerinde Verilen Yemeğin Vergi Dışında Bırakılan Tutarı 23TL Oldu

İşverenlerce, işyeri veya işyerinin müstemilatı dışında kalan yerlerde çalışanlara yemek verilmesi suretiyle sağlanan menfaatlere ilişkin olup 2019 yılında 19 TL olan istisna tutarı aylık 4 TL artırılarak 23 TL olarak yeniden tespit edilmiştir. Söz konusu menfaatin yemek veya yemek çeki ve benzeri şekilde sunulması yerine nakit olarak verilmesi halinde bu istisnadan yararlanılması mümkün değildir.

Engellilik İndirimi Artırıldı

Engelli çalışanların elde ettikleri gelirlerin vergilendirilmesi sırasında uygulanan engellilik indirimi tutarları 2020 yılında uygulanmak üzere, birinci derece engelliler için 1.400 TL, ikinci derece engelliler için 790 TL, üçüncü derece engelliler için 350 TL olarak tespit edilmiştir.

Çevre Temizlik Vergisi 2020 yılında Yeniden Değerleme Oranında Arttı

Esnaf ve sanatkârların 2020 yılında ödeyecekleri Çevre Temizlik Vergisi tutarlarında da yeniden değerlendirme oranında artış yapıldı.

İşyerleri için 2020 yılında uygulanacak çevre temizlik vergisi tutarlarını gösteren tablo aşağıdadır.

**2020 Yılında Büyükşehir Belediyeleri Dışındaki Belediyelerde
Uygulanacak Olan ÇTV Tarifesi (TL)**

Bina Grupları	1. Derece	2. Derece	3. Derece	4. Derece	5. Derece
1. Grup	4.200	3.300	2.600	2.300	2.000
2. Grup	2.600	2.000	1.590	1.300	1.200
3. Grup	2.000	1.300	1.200	850	670
4. Grup	850	670	490	420	330
5. Grup	490	420	290	280	230
6. Grup	280	230	147	130	100
7. Grup	100	79	55	47	35

**2020 Yılında Büyükşehir Belediyelerinde
Uygulanacak Olan ÇTV Tarifesi (TL)**

Bina Grupları	1. Derece	2. Derece	3. Derece	4. Derece	5. Derece
1. Grup	5.250	4.125	3.250	2.875	2.500
2. Grup	3.250	2.500	1.987	1.625	1.500
3. Grup	2.500	1.625	1.500	1.062	837
4. Grup	1.062	837	612	525	412
5. Grup	612	525	362	350	287
6. Grup	350	287	183	162	125
7. Grup	125	98	68	58	43

Çevre temizlik vergisi büyükşehir belediyelerinde yüzde 25 artırımlı olarak uygulanıyor. Bu nedenle her yıl iki farklı tarife yayımlanıyor. Bu tarifelerde yer alan bina gruplarını belirlemeye Bakanlar Kurulu, bina derecelerini belirlemeye ise Belediye Meclisleri yetkili.

Konutlara ait çevre temizlik vergisi ise su tüketim miktarı esas alınmak suretiyle 2020 yılında metreküp başına büyükşehir belediyelerinde 15 Kuruş, diğer belediyelerde 12 Kuruş olarak uygulanacak.

Konutlara ait çevre temizlik vergisi ile yukarıda 1. tarifede yer alan tutarlar, kalkınmada öncelikli yörelerdeki belediyeler ile nüfusu 5.000'den az olan belediyelerde yüzde 50 indirimli olarak uygulanıyor.

Motorlu Taşıtlar Vergisi Yüzde 12 Oranında Arttı

2020 yılında ödenecek motorlu taşıtlar vergisi yüzde 12 oranında artırılmıştır. İlk taksiti Ocak ayının sonuna kadar ödenmesi gereken motorlu taşıtlar vergisinin 2020 yılı tarifi aşağıdadır.

31 Aralık 2017 tarihinden önce (bu tarih dahil) satın alınan otomobil ve arazi taşıtlarının 2019 yılı motorlu taşıtlar vergisi tarifi aşağıdaki gibidir.

MOTORLU TAŞITLAR VERGİSİ TARİFESİ					
I SAYILI TARİFE					
Motor Silindir Hacmi (cm ³)	Taşıtların Yaşları İle Ödenecek Yıllık Vergi Tutarı (TL)				
1- Otomobil, kaptıkaçtı, arazi taşıtı, ve benzerleri	1-3 Yaş	4-6 Yaş	7-11 Yaş	12-15 Yaş	16 Yaş ve üstü
1300 cm ³ ve aşağısı	964	672	376	284	100
1301 - 1600 cm ³ e kadar	1.678	1.258	730	516	198
1601 - 1800 cm ³ e kadar	2.964	2.316	1.364	831	322
1801 - 2000 cm ³ e kadar	4.670	3.596	1.888	1.124	443
2001 - 2500 cm ³ e kadar	7.003	5.084	3.177	1.898	751
2501 - 3000 cm ³ e kadar	9.766	8.495	5.307	2.854	1.048
3001 - 3500 cm ³ e kadar	14.872	13.381	8.060	4.023	1.476
3501 - 4000 cm ³ e kadar	23.383	20.191	11.891	5.307	2.114
4001 cm ³ ve yukarısı	38.270	28.698	16.996	7.638	2.964
2- Motorsikletler	1-3 Yaş	4-6 Yaş	7-11 Yaş	12-15 Yaş	16 Yaş ve üstü
100 - 250 cm ³ e kadar	180	135	99	62	24
251 - 650 cm ³ e kadar	372	282	180	99	62
651 - 1200 cm ³ e kadar	958	570	282	180	99
1201 cm ³ ve yukarısı	2.324	1.536	958	761	372

Minibüs ve panelvanların 2020 yılı motorlu taşıtlar vergisi aşağıdaki tablodadır.

II SAYILI TARİFE			
Taşıt Cinsi ve Oturma Yeri / Azami Toplam Ağırlık	Taşıtların Yaşları İle Ödenecek Yıllık Vergi Tutarı (TL)		
1. Minibüs	1 - 6 Yaş	7 - 15 Yaş	16 Yaş ve Üstü
	1.152	761	372
2. Panelvan ve motorlu karavanlar (Motor Silindir Hac.)	1-6 Yaş	7-15 Yaş	16 Yaş ve Üstü
1900 cm ³ ve aşağısı	1.536	958	570
1901 cm ³ ve yukarısı	2.324	1.536	958
3. Otobüs ve benzerleri (Oturma Yeri)			
25 kişiye kadar	2.908	1.737	761
26 - 35 kişiye kadar	3.487	2.908	1.152
36 - 45 kişiye kadar	3.881	3.292	1.536
46 kişi ve yukarısı	4.655	3.881	2.324
4. Kamyonet, kamyon, çekici ve benzerleri (Azami Toplam Ağırlık)			
1.500 kg'a kadar	1.033	686	337
1.501 - 3.500 kg'a kadar	2.091	1.212	686
3.501 - 5.000 kg'a kadar	3.141	2.614	1.033
5.001 - 10.000 kg'a kadar	3.487	2.962	1.389
10.001 - 20.000 kg'a kadar	4.191	3.487	2.091
20.001 kg ve yukarısı	5.242	4.191	2.436

Hatırlanacağı üzere; 16 ve 17 koltuğu olan minibüsler, otobüs tarifesi üzerinden MTV ödemekteydi. MTV Kanununda yapılan değişiklikle, 16 ve 17 koltuğu olan minibüslerin tanımı değiştirildi. Dolayısıyla söz konusu araçlar, 01 Ocak 2019 tarihinden itibaren minibüs tarifesine göre vergilendirilmektedir.

**01 Ocak 2018 Tarihinden Sonra Alınan Otomobil ve Arazi Taşıtlarının
2020 Yılı Motorlu Taşıtlar Vergisi Tarifesi**

Motor Silindir Hacmi (cm ³)	Taşıt Değeri (TL)	Taşıtların Yaşları ile Ödenecek Yıllık Vergi Tutarı (TL)				
		1 - 3 Yaş	4 - 6 Yaş	7 - 11 Yaş	12 - 15 Yaş	16 + Yaş
1.300 cm³ ve aşağısı	51.800'ü aşmayanlar	964	672	376	284	100
	51.800'ü aşıp 90.800'ü aşmayanlar	1.059	739	413	313	130
	90'800'ü aşanlar	1.156	806	451	341	120
1.301 – 1.600 cm³	51.800'ü aşmayanlar	1.678	1.258	730	516	198
	51.800'ü aşıp 90.800'ü aşmayanlar	1.846	1.384	803	566	217
	90.800'ü aşanlar	2.014	1.510	875	618	237
1.601 – 1.800 cm³	129.800'ü aşmayanlar	3.260	2.549	1.499	915	355
	129.800'ü aşanlar	3.557	2.779	1.637	999	387
1.801 – 2.000 cm³	129.800'ü aşmayanlar	5.136	3.955	2.325	1.384	545
	129.800'ü aşanlar	5.603	4.316	2.536	1.510	594
2.001 – 2.500 cm³	162.100'ü aşmayanlar	7.704	5.593	3.494	2.087	826
	162.100'ü aşanlar	8.405	6.101	3.811	2.278	901
2.501 – 3.000 cm³	324.400'ü aşmayanlar	10.741	9.345	5.838	3.140	1.152
	324.400'ü aşanlar	11.719	10.194	6.369	3.426	1.257
3.001 – 3.500 cm³	324.400'ü aşmayanlar	16.358	14.720	8.867	4.426	1.622
	324.400'ü aşanlar	17.847	16.057	9.672	4.828	1.771
3.501 – 4.000 cm³	519.200'ü aşmayanlar	25.720	22.210	13.080	5.838	2.325
	519.200'ü aşanlar	28.060	24.228	14.271	6.369	2.536
4.001 cm³ ve yukarısı	616.500'ü aşmayanlar	42.097	31.568	18.696	8.403	3.260
	616.500'ü aşanlar	45.924	34.438	20.396	9.166	3.557

Maktu Damga Vergisi Tutarları Yeniden Değerleme Oranında Arttı

Buna göre, 2020 yılında verilecek beyannamelerden yıllık gelir vergisi beyannameleri için 89,10 TL, kurumlar vergisi beyannameleri için 119,00 TL, katma değer vergisi ve muhtasar beyanname ile diğer vergi beyannameleri için 58,80 TL, belediye ve il özel idarelerine verilen beyannameler ile sosyal güvenlik kurumlarına verilen sigorta prim bildirgeleri için de 43,70 TL damga vergisi ödenmesi gerekmektedir.

Bilgilerinizi ve bağlı odalarınıza ivedilikle duyurulması hususunda gereğini rica ederiz.



Naci SULKALAR
GENEL SEKRETER



Bendevis PALANDÖKEN
GENEL BAŞKAN